
13 d’abril de 2023

Bon dia,

Com  sabeu  el  dia  31  de  març  vaig  revocar  les  competències  en  matèries  de
Feminisme i Igualtat a la regidora socialista Marta Reche.  Una decisió molt  difícil  i
meditada  després  de  conèixer  uns  fets  que  no  em permetien  actuar  de  cap  altra
manera  com  a  màxim  responsable  d’aquesta  institució,  l’Ajuntament  de  les
Franqueses.

Avui doncs, i després de rebre acusacions molt dures i amb la intenció de clarificar el
perquè de la meva decisió, he volgut convocar aquesta compareixença per relatar un
seguit de fets que considero molt importants. 

_La segona quinzena de març, una treballadora de l’Ajuntament es posa en contacte
amb mi i m’exposa amb moltíssima preocupació uns fets que han tingut lloc a l’àrea de
Feminisme i Igualtat, on ella ocupa un càrrec com a tècnica. Aquesta persona, que cal
remarcar  que  compta  amb  més  de  20  anys  d’experiència  i  té  una  trajectòria
professional exemplar, manifesta pressions i coaccions de la regidora d’aquesta àrea.
En  concret,  fa  referència  a  la  pressió,  coacció  exercida  sobre  el  servei  i  la  seva
persona  per  intentar  invalidar  un  informe  a  demanda  d’una  usuària  víctima  de
presumptes  maltractaments.  Amb  això  afavoria  al  presumpte  maltractador  que  és
familiar del cap de llista socialista. És a dir, beneficiar al presumpte maltractador en
lloc de protegir a la víctima privant-la de les eines que la regidoria té l’obligació d’oferir
i ajudar-la a sortir de la situació de presumpte maltracte i, per tant, posant en perill la
seva vida i la salut emocional dels seus fills.

_Després d’aquesta conversa, en concret el 27 de març, aquesta treballadora entrega
un informe a Alcaldia on denuncia per escrit els detalls dels fets relatats anteriorment.

_Com a conseqüència de la importància del que exposa aquesta tècnica decideixo
parlar  directament  amb treballadors  i  treballadores  d’aquesta  institució  que haurien
tingut relació directament amb els fets exposats des de l’àrea de Feminisme i Igualtat.
L’objectiu és contrastar el relat de la professional denunciant, i efectivament, la resta
de companys i companyes corroboren, cadascú en el seu àmbit, els fets descrits a la
denúncia. 

_Tenint  en  compte  la  importància  i  la  gravetat  dels  fets  decideixo  demanar
assessorament  a  un  bufet  amb  advocats  i  advocades  penalistes  per  tal  que
m’aconsellin com procedir. Aquests professionals em transmeten la importància que jo,
com a alcalde,  després de ser coneixedor d’uns fets com aquests, he d’emprendre
accions per intentar esclarir els fets i arribar al fons de la qüestió. 

_El  30  de  març,  des  d’Alcaldia,  es  decideix  presentar  formalment  l’informe  de  la
tècnica denunciant pel registre general de l’Ajuntament. I a l’endemà, el 31, decreto
obrir  un  expedient  d’informació  reservada  per  aclarir  aquests  fets.  Revoco  les
competències  en  matèries  de  Feminisme  i  Igualtat  a  la  regidora  socialista  Marta
Reche, i en el mateix decret demano investigar si fets com aquests es poden haver
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donat  en  altres  regidories  de  la  seva  competència:  les  àrees  de  Comunicació  i
Relacions Ciutadanes. 

_Abans de signar aquest decret, però, mantinc, per deferència, una reunió presencial
amb el primer secretari del PSC al Vallès Oriental, Jonatan Martínez, per informar-lo
de la situació i de la decisió presa. 

_La mateixa regidora Marta Reche és notificada sobre les resolucions el mateix dia 31
de  març,  exactament  a  les  onze  i  onze  minuts.  És  important  destacar  que  a  la
informació  que  li  arriba  consta  literalment  la  denúncia  d’aquesta  treballadora  de
l’Ajuntament.  Per  tant,  la  regidora  socialista  ja  era  coneixedora  dels  motius  que
m’havien dut a prendre la decisió d’apartar-la de la regidoria de Feminisme i Igualtat
fins que s’aclareixin els fets. 

_Les declaracions  tant  als  mitjans  de comunicació  com a través de les  xarxes de
responsables  socialistes  apunten  literalment  a  una  «persecució  política  injusta,
premeditada i amb finalitat de tacar el seu nom». I la mateixa regidora assegura que és
conseqüència de la seva intervenció en el ple de març on denuncia, segons diu, la
«utilització  partidista  dels  recursos  públics».  Crec  fermament  que  queda  totalment
provat que la regidora Marta Reche, tenint accés a aquestes notificacions, ja sabia
perfectament per què havia pres aquesta decisió i, per tant, també sabia que no era
una  estratègia  política,  sinó  la  voluntat  d’aclarir  uns  fets  molt  seriosos,  que  fan
referència a un tema tan sensible com és la violència masclista. Per tant, estaven tant
el  PSC de les Franqueses com la regidora MENTINT als  mitjans  de comunicació.
Estaven creant, com ho han fet darrerament una cortina de fum. I com dèia la meva
àvia, abans s’enganxa a un mentider que a un coix

_Per tant, cal deixar clars diversos aspectes importants on voldria posar èmfasi:

 He  fet  el  que  he  considerat  més  correcte  en  tot  moment.  Com  a  màxim
responsable d’aquesta institució tinc l’obligació de vetllar pel bon funcionament
i les bones pràctiques a l’Ajuntament. No podia mirar cap a una altra banda
quan una treballadora denuncia uns fets i els companys i les companyes els
corroboren. 

 Tinc  la  responsabilitat  de protegir  el  personal  de l’Ajuntament,  així  com els
veïns  i  les  veïnes  que  requereixen  els  nostres  serveis.  Recordo,  torno  a
recordar,  que  el  tema  que  ens  ocupa  fa  referència  a  un  cas  de  violència
masclista. Aquest fet el fa altament sensible perquè no només parlem d’una
possible mala praxis, sinó de perjudicar una persona que el que necessita és
tota la nostra protecció. 

 També vull aclarir que sempre he tingut en compte la presumpció d’innocència
de la regidora socialista Marta Reche. És en aquest sentit que primer he decidit
obrir  una  investigació  interna  que  resolgui  si  hi  ha  indicis  d’algun  tipus  de
delicte. Podria haver presentat el cas directament a Fiscalia, però vaig decidir
no fer-ho abans que una persona instructora pugui fer una investigació interna. 

Francesc Colomé
Alcalde de les Franqueses
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